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 !שלום לכולם

 

 2019בחירות 

רְבּוֹ". להיפך.  ל חַּ לֶּךְ )מטפורית( ממש לא "נפַָּל עַּ מֶּּ רְבּוֹ, והְַּ מּוּ יוֹם קְרָב )הפוליטי( ועְַּ "הִנֵּה תַּ

אצלנו הצביעו יותר, לימין החדש )שנכון לעכשיו אולי עוברת בקושי את אחוז החסימה(, 

ם השונים התיישבות לכחול לבן, לאיחוד הימין ולליכוד. כתנועה נצטרך לעמול בתחומי

וחקלאות, דת ומדינה, חינוך ועוד גם כדי לממש ההבנות שהיו לנו ערב הבחירות. נשתדל 

לבנות צירים נוספים בייחוד בליכוד. נראה שהולכים לקואליציית ימין, והדבר מחדד את 

אתגר האחדות והלכידות הלאומית, שלא צפויה להתממש במערכת הפוליטית. כעם, כחברה 

עומדים בפנינו אתגרים גדולים בתחומים השונים, ונדמה שאחד החשובים שבהם ומדינה 

הוא בניית הגשרים, החיבורים וביסוס המכנה משותף. ביישובי התנועה, חרף הגיוון 

הפוליטי, הסוציולוגי והרעיוני אנחנו מצליחים לבנות קהילה ולשאת על גבנו גם משימות 

קיבוץ הדתי לבין הכנסת והמדינה, נבקש להמשיך את הדגם הזה לתוך החברה משותפות. למרות הפערים הברורים בין ה

והמדינה, וגם למערכת הפוליטית. פתח לדבר יכול לשמש הקשר המיוחד ושיתופי הפעולה שלנו עם תנועות ההתיישבות 

 האחרות. אנו מקווים שנשכיל למצוא דרכים למימוש משימה נכבדה זו.

 

 ישבותמחלקת צמיחה דמוגרפית והתי

ומשרד עורכי דין שלמה כהן קיימו עם נציגי  BDOמשרד רואי חשבון 

הקיבוצים וועידה שניסתה להתעלות מעט מעל ליום יום, על מנת לנסות לזהות 

. מדווח מורדי שבט מנהל 2030מגמות וכיוונים בתנועה הקיבוצית, לקראת 

לי מקצוע אגף צמיחה דמוגרפית: היה מעניין לשמוע את נקודת מבטם של בע

שמלווים את הקבוצים בתהליכים רבים, ולאורך שנים, על אף שאינם חברי 

תנועה בעצמם. המגעים עם הרגולטורים בתחומים שונים מאפשרים להם 

להבחין בין מה שהוא בגדר חלום, לבין מה שהוא בר השגה. לדוגמא, הוצג 

ין שמציב הצורך של המדינה, להיערך לקראת צמיחת האוכלוסייה בישראל, עני

דילמות בפני הקיבוצים והקרקעות החקלאיות שלהם. לדעתם של הדוברים 

הקיבוצים צריכים לשתף פעולה עם הותמ"לים על מנת לצמצם נזקים וכדי 

לקדם פיתוח של הקיבוצים במסגרתם, במקום להילחם מלחמת חורמה נגדם. עוד דוגמא שהוצגה היא הקמת תחנות כוח חדשות. 

נות יקומו, עם או בלי הקיבוצים, ולכן השאלה שצריכה להישאל היא האם תהיה לקבוצים השפעה על הטענה היא כי התח

פעילותם או לא. בתחום הקהילתי, ציינו הדוברים את התהליך המבורך של 'איחוד הסטטוסים', ואת השתתפות החברים החדשים 

ליות. הודגש גם כי כשהעסקים מתקדמים כולל תרומתם המבורכת גם בהנהלות הכלכ-בכל הפעילות הקיימת בקבוצים

ומצליחים יותר, יתכן ותהיה דרישה לעדכן גם את מפתח חלוקת הרווחים. בוועידה הוצגו גם כמה יוזמות עסקיות מרשימות 

 טק, התיירות והתזונה, הפונות כולן לתעשייה הקיבוצית, הן בהשקעות, והן בייצור.-טק, הלואו-בתחום ההי
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 לקראת תנועה חינוכית משותפת -ת חינוך צוות היגוי מוסדו

צוות ההיגוי שמלווה את נושא מוסדות החינוך בתנועה, נפגש בפעם השניה, בהנחייתה מרים שפירא. בפגישה נבחנו שאלות 

מה נרצה ונוכל לעשות יחד בתחום החינוך בהובלה תנועתית. בין הכיוונים שעלו ונבקש  -של זהות משותפת, ובעקבותיהם 

תכנית מדורגת: בניית חבורה למסע למידה חינוכי משותף, ניסוח חזון חינוכי, ערכי ליבה ותפיסה חינוכית עדכנית ליישם ב

של הקיבוץ הדתי ; הקמת במה ליצירה חינוכית משותפת ; הקמת מועצה רוחנית של מוסדות החינוך התנועתיים שתתווה דרך 

ות איפיון וגיאוגרפיה של המוסדות ; סיוע ניהולי, ויסות והכוונת בסוגיות שעל הפרק ; קיום מפגשי מנהלים על פי אשכול

הצמיחה של מוסדות החינוך, יחסי ציבור, ייצוג מול משרד החינוך והחמד ומול הרשות המקומית ; שיתוף היישובים והחברים 

צע הוא בניית אגף / בעשיה החינוכית במוסדות שבתוך היישובים. דנו גם בשאלות ה"איך" המעשיות. הכיוון העיקרי המו

מחלקת חינוך תנועתית )במקום רשת(, בנוסף לאגף המשק ואגף החברה הקיימים כיום. נבקש גם לבחון חיבור בין החינוך 

הפורמלי לחינוך החברתי. המחלקה תבנה את שיתופי הפעולה 'מלמטה', ותיעזר ברצון ובאחריות שזיהינו בין השותפים במהלך 

עבודת צוות ההיגוי. במקביל יבחנו אפשרויות לשותפויות עם רשתות חינוך אחרות, כשהראשונה  הדרך, ובתהליך האחרון של

 שכבר נבחנת היא רשת 'דעת'.

 

 מתחברים למיזם 'חיבורים' -מעורבות חברתית 

השבוע נפגשנו עם המיזם החברתי 'חיבורים', עמותה שמטרתה מציאת זוגיות. העמותה הוקמה 

דתי וכל  –גם לפרק ב', מכל המגזרים חילוני  25-45ותנת שירות לגילאי שנים והיא נ 4 -לפני כ

חברים במאגר והייחוד הוא שהחברים המצטרפים למיזם מקבלים ליווי  1600הרצף. כיום ישנם 

פגישות, והם  4עד  3מתנדבים כבר התקבלו למיזם ועברו הכשרה בת  200אישי על ידי מתנדבים. 

דבים אינם בהכרח בעלי רקע מקצועי של טיפול. משמעות הליווי פועלים בכל רחבי הארץ. המתנ

האישי היא שבמשך שלושה חודשים מתקיימת אחת לחודש פגישה פנים אל פנים בין המלווה 

לחבר/ה, ופעם בשבוע מתבצעת שיחה טלפונית. האתגר הגדול בפניו עומדת העמותה כיום הוא 

יזם ולהציע לכל מי שמגלה בכך עניין, להצטרף למאגר המתנדבים. כמובן חידוש וחיזוק המתנדבים. מצאנו לנכון לחבור למ

שזו גם הזמנה למחפשים זוגיות להצטרף למיזם עצמו. כצעד ראשון אנו מציעים מפגש היכרות של העמותה עם הקהילות 

ם בקיבוצו )או בסביבתו ביישובנו. קיבוץ או חבר שמוצא עניין בקידום חלקנו כתנועה במיזם, ומעוניין שהמפגש הראשון יתקיי

 .amudim@kdati.org.ilהקרובה(, מוזמן לפנות לריבה 

 

 פורום מנהלי חינוך

השבוע התקיים הפורום החודשי. הפעם נפגשנו עם ד"ר רווית 

עמיאל בנושא כלכלת חינוך. עסקנו באחד הנושאים הפחות חביבים 

 על אנשי חינוך: תקציב. דיברנו על עקרונות בולטים, דו"חות

ותכנית פיננסית שנתית. נגענו גם קצת בתוכניות ממשלתיות 

בעיקר תכנית 'ניצנים' וגופים  -המשתלבות במערך הכלכלי 

חיצוניים מהם ניתן לגייס תשומות פיננסיות. נחשפנו לתהליך 

האסטרטגי בחינוך של מעלה גלבוע וכרגיל גם שיתפנו כל אחד 

השונות. נפרדנו ואחת בסוגיות העומדות על סדר היום במערכות 

 בברכת חופשת פסח בטוחה, מהנה ומשמעותית וחג חירות שמח.

 

 "עד מחר שוב נתחדש אפשר שנתאושש כמו עשב בניסן" )רחל שפירא(

 

 

 שבת שלום,

 

 אמיתי פורת וחברי המזכירות הפעילה
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